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PROTOKÓŁ Nr  XLII/2017 

z SESJI RADY MIEJSKIEJ w SULEJOWIE 
z dnia 17 lipca 2017 r. 

 
 

Ustawowa liczba radnych  15 
Liczba radnych obecnych na sesji 14 
Liczba radnych nieobecnych na sesji                     1 
Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie                1400 

Radni obecni na sesji: 
 

 

1. Bartosz Borkowski 
2. Jacek Ciapała 
3. Władysław Czerwiński 
4. Rafał Fogiel 
5. Michał Gaczkowski 
6. Sebastian Gaik 
7. Grzegorz Królik 
8. Jan Ratajczyk 
9. Konstanty Ruciński 
10. Adam Stobiecki 
11. Sławomir Szczur 
12. Mirosław Włóka 
13. Paweł Wąs  
14. Włodzimierz Warmus 

Radni nieobecni na sesji: 
  

1.  Ireneusz Kuczyński 
 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
 

1. Burmistrz Sulejowa            Wojciech Ostrowski 
2. Zastępca Burmistrza                                                       Dorota Jankowska 
3. Skarbnik Gminy                                                             Czesław Pacan 
4. Kierownik Referatu OR                                                 Ilona Zawisza 
5. Kierownik Referatu IGP                                                Jarosław Miller 
6. Dyrektor Miejskiego Zakładu Komunalnego                Janusz Dąbrowski 
7. Doradca podatkowy                                                       Lidia Piestrzyńska 
8. Adwokat                                                                         Michał Król 
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Punkt 1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
Otwarcia XLII sesji Rady Miejskiej w Sulejowie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki. 
Powitał przybyłych na sesję radnych Rady Miejskiej w Sulejowie, Burmistrza Sulejowa, 
Zastępcę Burmistrza, Skarbnika, Dyrektora MZK oraz pozostałe osoby uczestniczące                                 
w obradach sesji. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam 
Stobiecki stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, więc Rada Miejska może obradować                      
i podejmować prawomocne uchwały. 
 
 

Punkt 2 
 

Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki przedstawił proponowany 
porządek obrad i zapytał, czy wnosi ktoś zmiany do porządku obrad. 

 
Zmiany do porządku obrad wniósł radny Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Sebastian Gaik.                             
Wnioskował o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji projektów uchwał w sprawie: 

 
a) likwidacji zakładu budżetowego Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie,    

b) utworzenia jednostki budżetowej „Miejski Zarząd Komunalny w Sulejowie” 

i skierowania ich do przepracowania w komisjach stałych Rady Miejskiej w Sulejowie.  

Do zgłoszonego wniosku radny Pan Sebastian Gaik przedstawił obszerne uzasadnienie.  
Szeroko omówił problematykę analizy finansowej MZK. Wymienił także to co w tej analizie  
nie zostało ujęte.  
Przedstawione uzasadnienie stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Doradca podatkowy 
Lidia Piestrzyńska 
        Poinformowała, że analiza finansowa MZK to jej autorska praca, za którą bierze  
        odpowiedzialność. Na 76 stronie znajduje się wykaz przepisów prawnych, na bazie 
        których pracowała. Dodała, że przy 2 milionach zadłużenia nie da się cofnąć czasu.  
        Teraz prawnie  nie możemy nic zrobić. Zakład nie jest w stanie odrobić tego zadłużenia.  
        Nie da się reanimować kogoś, kto już nie oddycha.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki przytoczył zapis zawarty                   
w Uchwale Nr II/189/2016  Składu Orzekającego Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia                                            
16 września 2016 r. w sprawie opinii dotyczącej informacji z przebiegu wykonania budżetu 
Gminy Sulejów za I półrocze 2016 r. części dotyczącej Miejskiego Zakładu Komunalnego                            
w Sulejowie.  
 
Adwokat  
Michał Król 
         Poinformował, że jest to sesja zwołana na wniosek Burmistrza Sulejowa i zgodnie  
         z art. 20 ust. 4  wniosek zgłoszony przez radnego Pana Sebastiana Gaika wymaga  
         akceptacji przez Burmistrza. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
       Oznajmił, że nie wyraża zgody na wprowadzenie zmiany do porządku obrad dzisiejszej  
       sesji.  
 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał, czy radni otrzymali 
projekty uchwał, które będą omawiane na dzisiejszej sesji. 
 
Radni projekty uchwał otrzymali. 

 
Radny 
Władysław Czerwiński 
         Stwierdził, że każdy projekt uchwały powinien być omawiany na posiedzeniach komisji 
         stałych Rady Miejskiej w Sulejowie. Przekazane projekty uchwał są dość dziwnie  
         sprecyzowane. Prosił także o wyjaśnienie skąd się wzięła nazwa „Miejski Zarząd  
         Komunalny”. Poruszył sprawę załącznika nr 2 – mienie komunalne.  
 
 
Radny 
Włodzimierz Warmus 
          Poinformował, że uzasadnienia pod uchwały radni otrzymali dopiero na dzisiejszej  
          sesji.  

 
Adwokat  
Michał Król 

         Poinformował, że uzasadnienie załączone pod projekt uchwały nie posiada umocowania  
         prawnego. Nie wszystkie uchwały muszą takie uzasadnienie posiadać.  
 
Radny  
Rafał Fogiel 
        Zapytał, kto jest autorem tych projektów uchwał.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapoznał radnych z treścią  
zapisu § 17 ust. 2 Statutu Gminy Sulejów.  
 
 
Radny 
Włodzimierz Warmus 
          Stwierdził, że przed dzisiejszą sesją radni otrzymali poprawione uchwały w sprawie   
          likwidacji MZK i powołania jednostki budżetowej Miejskiego Zarządu Komunalnego.  
 
Zastępca Burmistrza 
Dorota Jankowska 
           Poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Zespołu Zadaniowego                       
          ds. likwidacji Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie.  
          Na tym spotkaniu zespół przeanalizował projekty uchwał w sprawie   
          likwidacji MZK i powołania jednostki budżetowej Miejskiego Zarządu Komunalnego.  
 

 
Radny  
Rafał Fogiel 
         Zapytał w jakim trybie wybrano przedstawicieli Rady Miejskiej w Sulejowie do pracy                                           
         w tym zespole. Może wszyscy radni powinni podjąć decyzje w tej sprawie.  
 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki przedstawił porządek obrad. 

\ 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Miejskiego Zakładu 

Komunalnego w Sulejowie. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Miejski Zarząd 

Komunalny w Sulejowie”. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sulejów do partnerstwa z Powiatem 

Opoczyńskim i Gminą Mniszków w celu wspólnej realizacji projektu pn. „Budowa                        
i przebudowa dróg powiatowych i gminnych, zapewniających połączenie terenów 
inwestycyjnych i przemysłowych w gminie Sulejów i Mniszków z drogą krajową                     
nr 12”.  

7. Interpelacje radnych – odpowiedzi. 
8. Wnioski, zapytania i informacje - odpowiedzi. 
9. Zakończenie obrad. 
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Protokół z poprzedniej sesji został wyłożony na sali obrad oraz był do wglądu w Urzędzie 
Miejskim w Sulejowie 
 

P u n k t 3 

Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Miejskiego Zakładu 
Komunalnego w Sulejowie. 

 

Dyrektor MZK Pan Janusz Dąbrowski omówił szczegółowo poprawki jakie zostały 
wprowadzone do projektu uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego Miejskiego 
Zakładu Komunalnego w Sulejowie i projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej „Miejski Zarząd Komunalny w Sulejowie”. 
 

Adwokat  
Michał Król 
        Poinformował, że do projektów uchwał mogą być wnoszone -  poprawki i autopoprawki 
        tylko burmistrz musi wyrazić zgodę co do ich zmiany i nie podlega to głosowaniu..  
 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie. 

 
Radny 
Włodzimierz Warmus 

      Zgłosił wniosek formalny o zastosowanie głosowania imiennego przy tej uchwale 

Obrady sesji opuścił radny Pan Sławomir Szczur.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał czy w uchwale                       
w nazwie jednostki nie powinno być dodane „Samorządowy Miejski Zarząd Komunalny”.  
Zacytował przepisy ustawy o finansach publicznych – art. 16 ust. 1. 
 
 
Adwokat 
Michał Król 
        Wyjaśnił, że zastosowaną nazwę można również uznać za prawidłową.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zaproponował, aby do  
§ 3 omawianej uchwały na końcu zdania dodać zapis „ po uzyskaniu opinii Komisji Rozwoju  
Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej w Sulejowie”. 
 
 

Radny  
Rafał Fogiel 

       Zapytał, dlaczego Komisje Rozwoju Gospodarczego i Budżetu stawia się na wyższym  
       pułapie niż pozostałych radnych.  
 
 



6 
 

 
Adwokat 
Michał Król 
        Stwierdził, że to Pan Przewodniczący Rady Miejskiej decyduje do, której komisji 
        kieruje określoną sprawę.  
 
 
 

Radny  
Rafał Fogiel 

    Zapytał, czy opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu będzie wiążąca. 
    Wnioskował, żeby rozszerzyć zapis o wszystkie komisje stałe Rady Miejskiej                                                        
    w Sulejowie - na końcu zdania dodać zapis „ po uzyskaniu opinii wszystkich komisji  
    stałych Rady Miejskiej w Sulejowie”. 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał, czy zapis 
zaproponowany przez radnego Rafała Fogla jest zgodny z prawem i czy nie zostanie uchylony  
przez służby Wojewody. Jeżeli jest to zgodne z prawem to jestem za rozszerzeniem tego zapisu  
-  „ po uzyskaniu opinii wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Sulejowie”. 

 
 

 
Radny  
Rafał Fogiel 

        Zgłosił, iż podtrzymuje wniosek, żeby rozszerzyć zapis o wszystkie komisje stałe Rady     
        Miejskiej w Sulejowie - na końcu zdania dodać zapis „ po uzyskaniu opinii wszystkich  
        komisji stałych Rady Miejskiej w Sulejowie”. 
 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie  
zaproponowaną zmianę. 
 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

 
 
za                                 11 
przeciwnych                  0 
wstrzymujących            2 
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Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
    

                   

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

 

Przebieg głosowania imiennego: 

 

1. Bartosz Borkowski                                     -     za 
2.   Jacek Ciapała                                              -    wstrzymujący 
3.  Władysław Czerwiński                                -    przeciwny 
4. Rafał Fogiel                                                -   przeciwny 
5. Michał Gaczkowski                                    -   za 
6. Sebastian Gaik                                            -   przeciwny 
7. Grzegorz Królik                                          -   wstrzymujący 
8. Jan Ratajczyk                                              -   za 
9. Konstanty Ruciński                                     -   za 
10. Adam Stobiecki                                           -  za 
11. Mirosław Włóka                                          -  wstrzymujący 
12. Paweł Wąs                                                   -  za 
13. Włodzimierz Warmus                                 - przeciwny 

 

 

 

za                             6 

przeciwnych            4 

wstrzymujących      3 

 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XLII/335/2017 Rady Miejskiej w Sulejowie 
w sprawie likwidacji Zakładu budżetowego Miejskiego Zakładu Komunalnego                             
w Sulejowie 
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                                                    Punkt 4 

 
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Miejski Zarząd 

Komunalny w Sulejowie”. 
 

 
Projekt uchwały przedstawił Dyrektor MZK Pan Janusz Dąbrowski.  

 
Radny 
Władysław Czerwiński                                                                                                                                               
         Prosił o więcej informacji na temat załącznika nr 2 do niniejszej uchwały. 
 
Adwokat 
Michał Król  
         Stwierdził, że Rada Miejska w Sulejowie na wniosek Burmistrza może wprowadzić  
         zmiany do załącznika nr 2 do niniejszej uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zaproponował, aby do  
§ 3 ust. 2 dodać nowe zdanie o treści „Przekazanie środków trwałych o wartości powyżej 
20.000 zł (dwadzieścia tysięcy złotych) wymaga uzyskania opinii stałych komisji Rady  
Miejskiej w Sulejowie.  
 
 
Adwokat 
Michał Król  
         Stwierdził, ze komisje stałe mogą wyrazić swoje stanowisko w formie opinii. 
         Opiniowanie jest formą doradczą. Wysokości wartości państwo radni powinni rozsądnie  
         określić.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki stwierdził,                                           
że przedstawiony projekt Statutu Miejskiego Zarządu Komunalnego zawiera tylko 5 
paragrafów. 
Uważa, że ten dokument powinien być dopracowany po powołaniu jednostki.  
 
 
Obrady sesji opuścił radny Pan Grzegorz Królik. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki wycofał swój wniosek                         
w sprawie poprawki do uchwały, aby do § 3 ust. 2 dodać nowe zdanie o treści „Przekazanie 
środków trwałych o wartości powyżej 20.000 zł (dwadzieścia tysięcy złotych) wymaga 
uzyskania opinii stałych komisji Rady Miejskiej w Sulejowie.  
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Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
    

                   

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

za                             8 

przeciwnych            0 

wstrzymujących      4    
 
     
                                                                                                                    
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XLII/336/2017 Rady Miejskiej w Sulejowie 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Miejski Zarząd Komunalny w Sulejowie”. 
 
 
 
Burmistrz Sulejowa Pan Wojciech Ostrowski wnioskował o zmianę zapisu w punkcie 5 
porządku obrad. Istniejący zapis to „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej Powiatowi Piotrkowskiemu” a powinno być „Podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu”.  
 
 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie przedstawiony wniosek .  
  

                    

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

                    

za                           12 

przeciwnych            0 

wstrzymujących      0 

 
 
Obrady sesji opuścił radny Pan Sebastian Gaik. 
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Punkt 5 
 
 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Piotrkowskiemu. 
 

 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Sulejowa Pan Wojciech Ostrowski.  

 
Radny 
Jacek Ciapała 
        Zapytał, czy Nadleśnictwo będzie współfinansowało budowę tej drogi. 

 

Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
         Poinformował, że zadanie to realizuje Powiat Piotrkowski, a Gmina Sulejów 
         tylko współfinansuje tą budowę.  

 
 
 

Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
     

                  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  

 

za                           11 

przeciwnych            0 

wstrzymujących      0 

 

 

Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XLII/337/2017 Rady Miejskiej w Sulejowie 
sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Piotrkowskiemu. 
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Na obrady sesji wrócił radny Pan Sebastian Gaik.  
 

 
Punkt 6 

 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sulejów do partnerstwa                         

z Powiatem Opoczyńskim i Gminą Mniszków w celu wspólnej realizacji projektu 
pn. „Budowa i przebudowa dróg powiatowych i gminnych, zapewniających 

połączenie terenów inwestycyjnych i przemysłowych w gminie Sulejów                                 
i Mniszków z drogą krajową nr 12”. 

 
 

 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Sulejowa Pan Wojciech Ostrowski.  

 
Radny  
Rafał Fogiel 
 Po podjęciu przez Radę Miejska tej uchwały Gmina Sulejów będzie musiała zabezpieczyć  
     środki finansowe w wysokości 20.000 zł.   
 
 
Kierownik Referatu 
Jarosław Miller 
      Poinformował, że są to środki na przygotowanie dokumentacji.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie poinformował, że jeżeli na to zadanie nie  
będzie dofinansowania to nie musimy przystąpić do realizacji tej inwestycji.  

 
 

Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej                          
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.  

                       

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

za                           12 

przeciwnych            0 

 wstrzymujących        0 
 
 

Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XLII/338/2017 Rady Miejskiej w Sulejowie  
w sprawie przystąpienia Gminy Sulejów do partnerstwa z Powiatem Opoczyńskim                                
i Gminą Mniszków w celu wspólnej realizacji projektu pn. „Budowa i przebudowa dróg 



12 
 

powiatowych i gminnych, zapewniających połączenie terenów inwestycyjnych                                      
i przemysłowych w gminie Sulejów i Mniszków z drogą krajową nr 12 
 

Dyrektor Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie Pan Janusz Dąbrowski podziękował 
radnym Rady Miejskiej w Sulejowie za zajęcie się problemami zakładu i za podjęcie uchwał   
dotyczących MZK.  

 
Punkt 7 

 
Interpelacje radnych. 

 
Interpelacji radni nie złożyli.  
 

Punkt 8 
 

Wnioski, zapytania i informacje – odpowiedzi. 
 

Radny 
Paweł Wąs 
            Poinformował, że pojawiła się informacja o budowie masztu telefonii komórkowej  
            przy  Barze „Krokus”. 
            Został w tej sprawie złożony protest do Samorządowego Kolegium Odwoławczego.  
 
 
Radny 
Sebastian Gaik 
          Stwierdził, że do 14 lipca 2017 r. miała zapaść decyzja w sprawie formalnej oceny  
          wniosków w sprawie rewitalizacji. Czy nasze wnioski przeszły ocenę.  
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
          Przekazał radnym, że wnioski uzyskały wysoka ocenę.  
 
 
Radny 
Jacek Ciapała 
          Uważa, ze należy rozważyć możliwość budowy drogi Kłudzice – Łęczno. Na to zadanie  
          należy wystąpić o środki zewnętrzne. 
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

        Stwierdził, że jeżeli rozważamy budowę drogi Łęczno – Kłudzice to musimy mieć na  
        uwadze także most. Podejmowane są działania o pozyskanie środków zewnętrznych na  
        to zadanie.  
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Radny 
Rafał Fogiel 
           Zapytał jaki jest termin umieszczania uchwał na tablicy ogłoszeń. 
 
 
Adwokat 
Michał Król 
           Wyjaśnił, ze takie zapisy powinno się określić w Statucie Gminy Sulejów.  
 
 
 
 
 
   Punkt 9 

 
Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki stwierdził, że porządek 
obrad został zrealizowany. 

Dziękując za przybycie i aktywny udział w obradach sesji ogłosił zakończenie                 
obrad „zamykam XLII sesję Rady Miejskiej w Sulejowie” w dniu 17 lipca 2017 r.                              
o godzinie 1645.                       

 

 

 
 

 

 

 

 

 






